
Medlem af Folketinget Liselotte Blixt (DF) har den 11. december 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. S 673 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares.

Spørgsmål S 673:
”Vil ministeren tage afstand fra forbuddet om brug af e-cigaretter på landets 
sygehuse, så de indlagte patienter kan anvende en e-cigaret i stedet for at 
blive plastret til med nikotinplastre?”

Svar:
Som minister for sundhed og forebyggelse vil jeg nødig gøre mig til dommer 
over lokale løsninger, og det gælder også i forhold til den beslutning, der er 
truffet på Aalborg Sygehus, om at forbyde brug af elektroniske cigaretter på 
sygehuset. Det må være op til sygehuset at bestemme, om man vil forbyde 
brug af elektroniske cigaretter. Der kan lokalt være forskellige veje at gå mod 
et mål, som vi alle kan være enige i - at så få som muligt begynder at ryge, og 
at dem, der ryger, blive færre.

For så vidt angår e-cigaretter som alternativ til nikotinplaster og lignende god-
kendte lægemidler med indhold af nikotin - f.eks. doserede præparater i form 
af tyggegummi, sugetabletter og resoribletter og i form af næsespray, mundhu-
lespray og inhalator - kan jeg i øvrigt oplyse, at Sundhedsstyrelsen ikke har 
godkendt nogen udgaver af e- cigaretter, der indeholder ekstraheret nikotin, og 
at ingen - så vidt jeg ved - har indgivet en ansøgning om en markedsføringstil-
ladelse af sådanne e-cigaretter.
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